
ZÁPIS č. 15/1999 (94) 
z jednání Akademického senátu VUT ze dne 28. září 1999 

konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 

 
Přítomni:   viz presenční listina (celkem 22 senátorů) 

Omluveni:  Tuč/FCH, Kozák/FaME, Mucha/FSI 

Neomluveni:  Holešinský/FCH, Novotný/FaVU 

Hosté:   kvestor Černý, prorektor Hobst, Ing. Mašek/předseda AS FCH 
členové volební komise pro volbu kandidáta na rektora 

 
Program AS VUT byl doplněn o předložení návrhu Dlouhodobého záměru VUT, komentář 
přednesl kancléř Pěnčík (viz bod 5).  
 
PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu a úkolů  
2. Seznámení senátorů s ekonomickou stránkou překročení MŠMT stanoveného počtu studentů 

vysokou školou – kvestor Černý (viz úkol 14.1/99 z AS VUT č. 14/1999) 
3. Návrh výplaty kompenzace 13. mzdy - kvestor Černý 
4. Schválení členů volebních komisí - 9:00 hodin 
5. Předložení návrhu Dlouhodobého záměru VUT – kancléř Pěnčík 
6. Projednání předložených vnitřních předpisů fakult 
7. Žádost o revokaci rozhodnutí AS VUT ve věci ceny pozemku  - prorektor Hobst 
8. Různé 
 
 
Ad 1) Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.  
 
Ad 2) Seznámení senátorů s ekonomickou stránkou překročení MŠMT stanoveného počtu  
        studentů vysokou školou (úkol 14.1/99 z jednání AS VUT č. 14/1999)- kvestor Černý 
Kvestor Černý přednesl podrobný referát k této problematice. Následovala diskuse členů AS 
VUT, ve které senátoři vznášeli upřesňující dotazy. Kvestor vysvětlil, že MŠMT ČR na základě 
své metodiky přidělilo vysokým školám finanční prostředky na stanovený počet studentů. Výuka 
studentů, kteří byli fakultami přijati nad povolený rámec, nebyla MŠMT financována. V rámci 
VUT byl stanoven pouze částečný příspěvek na studenty  (cca mezi 20 až 25% ), kteří byli fakul-
tou vykázáni nad stanovený limit.   
Prof. Němeček vyjádřil svůj názor, že je třeba si znovu připomenout, které fakulty překročily 
povolený nárůst studentů a o kolik procent. V loňském roce kolegium rektora schválilo adresně 
pro jednotlivé fakulty počty studentů, které byly závazné a bylo třeba je dodržet. Nemělo by do-
cházet ze strany fakult k nekázni, managementy fakult by se  měly rozhodnutím rektora řídit a ne 
je porušovat. 

ZÁVĚR: 
AS VUT vzal na vědomí informace kvestora o ekonomické stránce překročení MŠMT stanove-
ného počtu studentů vysokou školou a žádá vedení VUT, aby byl seznámen s počty studentů na 
akademický rok 1999/2000, které pro tento rok stanovilo kolegium rektora a s počty skutečně 
přijatých studentů na fakultách. !Úkol Tato informace bude mít zásadní význam při tvorbě 
a schvalování rozpočtu na rok 2000. 
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Ad 3) Návrh výplaty kompenzace 13. mzdy - kvestor Černý 
Kvestor Černý předložil AS VUT k projednání materiál „Vyplacení kompenzace 13. mzdy 
v roce 1999“, který byl senátorům rozeslán E-mailem dne 21. září 1999. Pro nevyjasněný stav 
finančních prostředků na VUT (dotací z MŠMT ČR v průběhu roku 1999) přijal AS VUT na 
svém zasedání č. 11/1999 dne 1. června usnesení UAS 4, kterým byla stanovena výše 13. mzdy 
0 Kč. Vzhledem k tomu, že VŠ byly opatřením MF ČR odcloněny od nepříznivých ekonomic-
kých vlivů v ČR, základní i doplňková dotace byla v září poukázána VUT v plné výši. Bude pro-
to možné vyplatit původně stanovené prostředky pro 13. mzdu spolu se zúčtováním výplaty za 
09/1999.  
Ve vyúčtování výplaty 11/99 bude dle čl. 18 Vnitřního mzdového předpisu VUT, upřesněného 
AS VUT rozpočtem pro rok 1999, vyplacena 14. mzda rovnající se druhé polovině souhrnného 
objemu prostředků vyčleněných na institut další mzdy. Kvestor zodpověděl upřesňující dotazy 
senátorů. 
Dále proběhla diskuse členů AS VUT k institutu 13. a 14. mzdy, který je dle jejich názoru zavá-
dějící, neboť vzbuzuje dojem o velmi dobré finanční situaci VUT. Prof. Němeček doporučil pře-
dejít obavám kritizování veřejnosti a zaslat dopis tisku, v němž bude vysvětleno, že platy za-
městnanců VUT nebyly navýšeny o 17 %, jak se veřejnost domnívá, ale v průměru pouze o 10 % 
a vzhledem k velkým úsporným opatřením, která jsou uplatňována, bude na základě přiznání 
nekrácené dotace MŠMT ČR pro rok 1999  v  září vyplácena zaměstnancům kompenzace 
13. mzdy ve výši jedné poloviny nominální hodnoty mzdy a  v závěru roku 14. mzda ve výši 
druhé poloviny nominální hodnoty mzdy. Senátoři s návrhem Prof. Němečka  souhlasili a po 
diskusi  přistoupili k hlasování o předloženém návrhu. 
 
HLASOVÁNÍ O SCHVÁLENÍ NÁVRHU NA VYPLACENÍ KOMPENZACE 13. MZDY: 
Kdo souhlasí s předloženým návrhem na vyplacení kompenzace 13. mzdy? 
Pro – 22 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Návrh byl schválen.  
UAS 1 
Akademický senát VUT jednomyslně schválil předložený návrh kvestora na vyplacení kompen-
zace 13. mzdy oprávněným pracovníkům VUT v roce 1999. 
 
Na závěr kvestor odpověděl na dotazy senátorů: 
"#Doc. Zbořil vznesl dotaz, jaký je současný stav se stravenkami EXIT. Kvestor odpověděl, že 

VUT se jako veřejná vysoká škola dle nového VŠ zákona již neřídí předpisy pro příspěvkové 
organizace, ale může ve shodě se zákonem o příjmu právnických osob zaujmout jakoukoli 
platnou možnost poskytovat ve vztahu ke stravování příspěvky zaměstnancům. Znamená to 
tedy, že může poskytovat příspěvky na stravování jak v menze VUT nebo jiné vysoké škole, 
tak i na stravenky EXIT.  

"#Doc. Zbořil se dotázal na vyplacení jízdného za veřejný dopravní prostředek, když na ces-
tovním příkaze je veřejný dopravní prostředek povolen a přesto bylo (např. z časových důvo-
dů) použito osobního auta. Pan kvestor odpověděl, že v takovém případě, pokud vedoucí po-
volil zaměstnanci služební cestu veřejným dopravním prostředkem a zaměstnanec se této 
cesty zúčastnil (i když vlastním autem), mu náhrada cestovného v ceně dopravního prostřed-
ku náleží - obvykle vlak druhé třídy v nejkratším směru. (Viz směrnice VUT  č. 37/1998 
Cestovní náhrady, část VI. Všeobecná ustanovení, odst. 3). 

"#Prof. Hlavenka sdělil, že na pozemku v blízkosti areálu VUT PPV na křižovatce ul. Hradec-
ká, jehož odprodej AS VUT schválil, byla již v minulém měsíci zahájena firmou ÖMV vý-
stavba benzínové pumpy (čímž byla splněna jedna z podmínek smlouvy vyžádaná AS VUT) 
a velmi intenzivně pokračuje, takže bude zřejmě brzy dokončena.  
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Ad 4) Schválení členů volebních komisí VUT 
"#Ustavení volební komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem 
Ing. Zmrzlý úvodem přivítal přítomné kandidáty do volební komise pro volbu kandidáta na rek-
tora. V souladu s minulým zasedání AS VUT požádal předseda Ing. Zmrzlý dopisem předsedy 
AS fakult, aby jmenovali svoje zástupce do této volební komise, ve složení 1 akademický pra-
covník a eventuálně jeden student za každou fakultu. Na dnešním zasedání požádal studentskou 
část AS VUT, aby  rozhodla, jaké bude zastoupení studentů ve volební komisi. 

NAVRŽENÍ KANDIDÁTI DO VOLEBNÍ KOMISE PRO VOLBU KANDIDÁTA NA REKTORA 
   Pedagogičtí pracovníci  Studenti 
 FAST   Ing.  Lubomír Zlámal   Ivan Klíma  
FSI   Dr. Ing. Michal Jaroš   Ing. Petr Majer/stud. PGS 
FEI   RNDr. Vlasta Krupková, CSc. Petr Dub 
FA   Doc. Ing. Josef Chybík  Jan Lefner 
FCH   Ing. Ivan Mašek, CSc.  Ivo Kuřitka 
FP   Ing. Vojtěch Koráb, CSc.,MBA Bc. Miroslav Padyšák 
FaVU   Doc. Dr. Jiří H. Kocman 
FT ve Zlíně  Doc. Ing. Jaromír Hoffmann, CSc.  
FaME ve Zlíně RNDr. Bedřich Zimola 

Následovala 1/4 hodinová přestávka, během které studenti projednávali svoje delegáty ve voleb-
ní komisi. Po přestávce studenti sdělili, že ve volební komisi pro volbu rektora požadují zastou-
pení 3 studentů: Petra Duba/FEI, Ing. Petra Majera/FSI a Ing. Miroslava Padyšáka/FP.  

Přítomní delegovaní kandidáti na členy volební komise pro volbu kandidáta na rektora byli před-
staveni, o nepřítomných kandidátech, kteří se z dnešního zasedání AS VUT omluvili (Doc. Chy-
bík/FA, Doc. Dr. Kocman/FaVU, Klíma/FAST, RNDr. Zimola/FaME) informovali členové AS 
VUT z příslušné fakulty. Po představování kandidátů bylo přistoupeno k hlasování o schválení 
volební komise. 
 
HLASOVÁNÍ O SCHVÁLENÍ ČLENŮ VOLEBNÍ KOMISE PRO VOLBU KANDIDÁTA NA REKTORA 
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo souhlasí se schválením akademickými senáty fakult navržených 
členů – akademických pracovníků a studentskou částí AS VUT navržených studentů z FEI, FSI 
a FP? 
Hlasování: 
Pro – 21 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Proti – 0 hlasů 

UAS 2 
AS VUT SCHVÁLIL VOLEBNÍ KOMISI PRO VOLBU KANDIDÁTA NA JMENOVÁNÍ REKTOREM  
VE SLOŽENÍ: 
Akademičtí  pracovníci 
FAST   Ing.  Lubomír Zlámal 
FSI   Dr. Ing. Michal Jaroš 
FEI   RNDr. Vlasta Krupková, CSc. 
FA   Doc. Ing. Josef Chybík 
FCH   Ing. Ivan Mašek, CSc. 
FP   Ing. Vojtěch Koráb, CSc.,MBA 
FaVU   Doc. Dr. Jiří H. Kocman   
FT ve Zlíně  Doc. Ing. Jaromír Hoffmann, CSc. 
FaME ve Zlíně RNDr. Bedřich Zimola 
Studenti 
FSI   Ing. Petr Majer/stud. PGS 
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FEI   Petr Dub 
FP   Bc. Miroslav Padyšák 

Ing. Zmrzlý konstatoval, že volební komise se může dle Volebního a jednacího řádu AS VUT 
ujmout svojí funkce. Jejím prvním úkolem je volba jejího předsedy. Členové volební komise se 
odebrali do zasedací místnosti č. 212 rektorátu, aby provedli volbu svého předsedy.  
 
S navrženým předsedou volební komise pro volbu kandidáta na rektora seznámil po návratu do 
AS VUT člen této komise Doc. Hoffmann. Předsedou komise pro volbu kandidáta na rektora byl 
navržen Ing. Zlámal/FAST. 

HLASOVÁNÍ O SCHVÁLENÍ PŘEDSEDY VOLEBNÍ KOMISE PRO VOLBU KANDIDÁTA NA REKTORA 
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo souhlasí s výše uvedeným návrhem? 
Pro – 22 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Návrh byl jednomyslně schválen. 

UAS 3 
Akademický senát VUT schválil Ing. Lubomíra Zlámala do funkce předsedy volební komise pro 
volbu kandidáta na rektora. 
 
"#Ustavení volební komise pro volby do AS VUT 
Akademický senát VUT konstatoval, že časový harmonogram voleb do AS VUT vyžaduje 
co nejrychlejší aktivitu na fakultách a rozhodl se proto, že volební komisi pro volby do AS VUT 
bere na vědomí ve složení daném 
a) delegací členů této komise akademickými senáty fakult písemně; 
b) oznámenými členy fakult přímo na dnešním zasedání AS VUT. 
 
SLOŽENÍ VOLEBNÍ KOMISE PRO VOLBY DO AS VUT 
FAST   PhDr. Oldřich Henek 
FSI   ? 
FEI   Doc. Ing. František Zbořil, CSc. 
FA   Doc. Ing. Zdeňka Lhotáková, CSc. 
FCH   Doc. RNDr. Zdeněk Friedl, CSc. 
FP   Ing. Petr Dydowicz 
FaVU   ? 
FT ve Zlíně  Ing. Pavla Blažková 
FaME ve Zlíně Ing. Pavel Rosman 
 
Předsedou volební komise byl AS VUT navržen Doc. Zbořil, který s návrhem souhlasil. O tomto 
návrhu bylo hlasováno. 
 
HLASOVÁNÍ O SCHVÁLENÍ PŘEDSEDY VOLEBNÍ KOMISE PRO VOLBY DO AS VUT 
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo souhlasí, aby Doc. Zbořil byl předsedou volební komise pro volby 
do AS VUT? 
Pro – 21 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Proti - 0 hlasů 
UAS 4 
Akademický senát VUT schválil Doc. Zbořila jako předsedu volební komise pro volby do AS 
VUT.  
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ZÁVĚR: 
AS VUT vzal na vědomí fakultami delegované členy volební komise pro volbu AS VUT a podle 
Volebního a jednacího řádu AS VUT jmenoval předsedou této komise Doc. Ing. Františka Zboři-
la, CSc. Fakulty, které do dnešního dne neoznámily svého člena volební komise, je oznámí 
schválenému předsedovi volební komise do 8. října 1999. AS VUT bude jejich delegace ozná-
mena na příštím zasedání.  
Pokud fakulty z organizačních nebo jiných důvodů budou chtít některého z navržených členů 
nahradit jiným pracovníkem, musí tuto změnu oznámit nejpozději  do 8. října 1999 předsedovi 
volební komise do AS VUT Doc. Zbořilovi, (zboril@dcse.fee.vutbr.cz) včetně nové kontaktní 
adresy (E-mailové) navrženého člena.  
 
 
Ad 5) Předložení návrhu Dlouhodobého záměru VUT – kancléř Pěnčík 
Kancléř Pěnčík seznámil senátory s dalším postupem zpracovávání dlouhodobého záměru školy. 
Materiál bude dokončen nejpozději do čtvrtku 30. září 1999 a následně ihned rozeslán členům 
AS VUT tak, aby mohl být na předpokládaném příštím zasedání dne 26. října 1999 AS VUT 
projednán a schválen. Ve Vědecké radě VUT bude projednán dne 15. října 1999, ve Správní radě 
VUT dne 25. října 1999. Dle harmonogramu stanoveného MŠMT je třeba do konce října zaslat 
schválený Dlouhodobý záměr VUT MŠMT ČR. Do konce tohoto roku ministerstvo projedná 
s VŠ, zda jsou jejich předložené záměry v souladu s dlouhodobým záměrem MŠMT. 
Připomínky k tomuto materiálu mohou senátoři zasílat E-mailem tajemnici AS VUT Cardové, 
která je předá kancléři Pěnčíkovi. 
 
 
Ad 6) Projednání předložených vnitřních předpisů fakult 
"#Volební a jednací řád AS Fakulty chemické 
Volební a jednací řád AS FCH byl rozeslán členům AS VUT dne 23. září 1999 E-mailem. 
K předloženému předpisu se vyjádřil člen LK AS VUT Doc. Zbořil. Materiál obsahuje pouze 
drobné formální chyby, které Doc. Zbořil prodiskutoval s předsedou AS FCH Ing. Maškem. 
Formulace článku 3 Volebního a jednacího řádu AS FCH je taková, že může být AS VUT akcep-
tována, protože není v rozporu s jiným vnitřním předpisem a zákonem. Legislativní komise AS 
VUT ale upozorňuje na nebezpečí, pokud AS FCH bude volit ve dvou volebních obvodech 
a z nezávislých kandidátních listin zvlášť pro zaměstnance a zvlášť pro studenty, může se stát, že 
volby nebudou platné a může být zpochybněna i volba kandidáta na děkana. S úpravou drobných 
formálních chyb a s upozorněním na rozporný článek 3 řádu doporučil Doc. Zbořil Volební 
a jednací řád AS FCH ke schválení. 
Ing. Zmrzlý sdělil, že senátor Kroupa na jeho dopis odpověděl pouze prostřednictvím své asis-
tentky E-mailem v tom smyslu, že senátoři bohužel nemají žádnou pravomoc ve výkladu litery 
zákona. Dále se asistentka senátora Kroupy pokouší zjistit, kdo navrhl příslušnou změnu VŠ zá-
kona, aby bylo možno konfrontovat záměr zákonodárce, zatím však zpráva nebyla doručena.  
Vzhledem k tomu, že další připomínky ze strany senátorů již nebyly vzneseny, bylo přistoupeno 
k hlasování o schválení předloženého řádu. 
Hlasování: 
Kdo je pro schválení Volebního a jednacího řádu AS FCH ve znění předloženém AS VUT dne 
23. září 1999 s doporučenými úpravami a upozorněním na čl. 3 řádu? 
Pro – 22 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 5  
Volební a jednací řád AS FCH ve znění předloženém AS VUT dne 23. září 1999, spolu se zapra-
covanými drobnými formálními úpravami vznesenými Doc. Zbořilem, byl schválen. Legislativní 
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komise AS VUT ale upozorňuje na nebezpečí, pokud AS FCH bude volit ve dvou volebních 
obvodech a z nezávislých kandidátních listin zvlášť pro zaměstnance a zvlášť pro studenty, může 
se stát, že bude zpochybněna platnost voleb a může být zpochybněna i volba kandidáta na děka-
na senátem FCH. 
 
"#Statut FCH 
Statut FCH byl rozeslán členům AS VUT dne 10. září 1999 E-mailem. K materiálu se také vyjá-
dřil Doc. Zbořil. Konstatoval pouze drobné formální chyby, které projednal s předsedou AS FCH 
Ing. Maškem. Statut FCH neobsahuje žádné nesrovnalosti se Statutem VUT ani se zákonem 
o VŠ a proto jej doporučil ke schválení.  
Vzhledem k tomu, že k tomuto předpisu nebyly ze strany senátorů vzneseny žádné další připo-
mínky, bylo přistoupeno k hlasování o jeho schválení. 
Hlasování: 
Kdo je pro schválení předloženého návrhu Statutu FCH? 
Pro – 22 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 6 
AS VUT schválil Statut Fakulty chemické ve znění předloženém dne 10. září 1999 spolu 
s úpravou drobných formálních chyb, vznesených Doc. Zbořilem. 
 
"#Volební a jednací řád AS FAST 
Volební a jednací řád AS FAST byl rozeslán členům AS VUT dne 27. srpna 1999. K tomuto 
předpisu se vyjádřil předseda LK Mgr. Božek. Konstatoval pouze formální chybu v datu účin-
nosti řádu ke dni 1. července 1999 - tento řád nabývá účinnosti po schválení AS VUT. S touto 
opravou doporučil Mgr. Božek Volební a jednací řád AS FAST ke schválení. Další připomínky 
ze strany senátorů nebyly vzneseny a bylo přistoupeno k hlasování o schválení.  
Hlasování: 
Pro – 22 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 7 
AS VUT schválil Volební a jednací řád AS FAST ve znění předloženém dne 27. srpna 1999 spo-
lu s úpravou data účinnosti tohoto řádu po schválení AS VUT. 
 
"#Statut FaVU 
Statut FaVU byl rozeslán členům AS VUT dne 23. září 1999. K předloženému předpisu se vyjá-
dřila členka LK Doc. Münsterová. Předpis byl projednáván s pracovní skupinou rektorátu. Kanc-
léř Pěnčík a Doc. Münsterová upozornili na:  
Čl. 32, odst. 2 Statutu FaVU, který zní: „Členem akademické obce FaVU VUT je akademický 
pracovník, s nímž děkan uzavřel jménem VUT pracovněprávní vztah, příp. další akademičtí pra-
covníci, o nichž tak rozhodne AS FaVU na návrh rektora“.  
Tento článek je v rozporu s čl. 34, odst. 4 Statutu VUT, který zní: „Akademický pracovník je 
příslušný k akademické obci fakulty, jejíž děkan s ním jménem VUT uzavřel pracovněprávní 
vztah. U ostatních akademických pracovníků VUT o jejich příslušnosti k akademické obci někte-
ré z fakult rozhodne na návrh rektora AS VUT“. 
Mgr. Božek uvedl, že formulace čl. 34 Statutu VUT je dána zákonem. Jestliže je čl. 32 Statutu 
FaVU v rozporu s čl. 34 Statutu VUT, potom je také v rozporu se zákonem a AS VUT jej nemů-
že schválit. Proběhla krátká diskuse senátorů o příslušnosti akademického pracovníka 
k akademické obci. Po diskusi AS VUT konstatoval, že vzhledem k rozporu článku 32, odst. 2 
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Statutu FaVU s článkem 34, odst. 4 Statutu VUT nemůže předložený materiál schválit 
a doporučil, aby odst. 2 čl. 32 Statutu FaVU byl vypuštěn. O tomto návrhu bylo hlasováno.  
Hlasování o vypuštění odst. 2 čl. 32 Statutu FaVU: 
Kdo souhlasí s tím, aby byl vypuštěn odst. 2 čl. 32 Statutu FaVU? 
Pro – 20 hlasů 
Zdržel se hlasování - 2 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
UAS 8 
AS VUT konstatoval, že vzhledem k rozporu článku 32, odst. 2 Statutu FaVU s článkem 34 odst. 
4 Statutu VUT a tím i se zákonem o VŠ nemůže předložený Statut FaVU schválit a doporučil, 
aby odst. 2 čl. 32 Statutu FaVU byl vypuštěn. 
 
"#Statut FP 
Fakulta podnikatelská předložila dne 27. září 1999 Volební řád AS FP, Jednací řád AS FP 
a Volební řád pro volbu kandidáta na děkana k projednání na dnešním zasedání AS VUT. Ta-
jemnice AS VUT tyto materiály zaslala předsedovi LK Mgr. Božkovi k vyjádření. Mgr. Božek 
sdělil, že vzhledem k velmi krátké době je nemohl podrobně prostudovat. Zároveň vyjádřil pře-
svědčení, že zde pravděpodobně nejsou zásadní rozpory.  
Prof. Němeček požádal AS VUT, aby vzhledem k vyjádření Mgr. Božka byly tyto řády schvále-
ny podmínečně s tím, že pokud LK během 10 dnů nenajde nějaké zásadní rozpory, bude rozhod-
nutí AS VUT  o schválení konečné. 
V diskusi členů AS VUT byla vznesena připomínka, aby všechny tři řády byly spojeny v jeden, 
který bude formálně odpovídat volebním a jednacím řádům AS ostatních fakult. Ve Statutu FP 
bude provedena úprava čl. 5 odst. 1, kdy odrážky „– volební řád akademického senátu FP“ a „– 
jednací řád akademického senátu FP“ budou nahrazeny jednou odrážkou, která bude znít: „Vo-
lební a jednací řád AS FP“.  
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo ze členů AS VUT souhlasí s tím, že bude hlasováno 
o podmíněném schválení předložených materiálů? 
Hlasování: 
Pro – 20 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
Návrh byl schválen, bylo tedy přistoupeno k hlasování o podmíněném schválení. 
 
Hlasování o podmíněném schválení Volebního a jednacího řádu AS FP: 
Kdo souhlasí s podmíněným schválením tří výše uvedených vnitřních předpisů FP, které budou 
spojeny v jeden Volební a jednací řád AS FP? 
Pro – 22 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
Jednomyslně schváleno. 
UAS 9 
AS VUT schválil podmíněně tři výše uvedené vnitřní předpisy FP, které budou spojeny v jeden 
Volební a jednací řád AS FP, jehož přílohou bude Volební řád pro volbu kandidáta na děkana. 
Rozhodnutí AS VUT o schválení tohoto řádu nabude konečné platnosti až po vyjádření LK AS 
VUT.  Čl. 5 Statutu FP bude upraven tak, že odrážky „– volební řád akademického senátu FP“ 
a „– jednací řád akademického senátu FP“ budou nahrazeny jednou odrážkou, která bude znít: 
„Volební a jednací řád AS FP“.  
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"#Volební a jednací řád AS FA 
Vzhledem k umožnění co nejrychlejšího započetí příprav voleb na FA požádala Doc. Lhotáková  
AS VUT o schválení Volebního a jednacího řádu AS FA, který zatím členové AS VUT neobdr-
želi. Doc. Lhotáková tento předpis projednala dnes s  kancléřem Pěnčíkem, který k němu ne-
vznesl žádnou závažnou připomínku, pouze jednu drobnou formální úpravu. Volební a jednací 
řád AS FA bude rozeslán po dnešním zasedání E-mailem všem členům AS VUT. Členové AS 
VUT po krátké diskusi návrh Doc. Lhotákové o schválení tohoto předpisu na dnešním zasedání 
AS VUT přijali. 
Hlasování: 
Kdo souhlasí se schválením Volebního a jednacího řádu AS FA s provedením drobné formální 
úpravy, doporučené kancléřem Pěnčíkem? 
Pro – 20 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
UAS 10 
Volební a jednací řád AS FA ve znění předloženém na dnešním zasedání AS VUT se zapracová-
ním drobné formální úpravy navržené kancléřem Pěnčíkem byl schválen. 
 
 
Ad 7) Žádost o revokaci rozhodnutí AS VUT ve věci ceny pozemku  - prorektor Hobst 
Prorektor Hobst byl pověřen rektorem Vavřínem, aby požádal AS VUT o revokaci svého roz-
hodnutí UAS 2, které přijal na zasedání dne 29. 6. 1999. Správní rada VUT doporučila prodej  
pozemků v k.ú. Královo Pole v blízkosti Technologického parku za cenu 550,- Kč/m2. AS VUT 
s návrhem správní rady nesouhlasil a doporučil vedení VUT odprodej těchto pozemků za cenu  
obvyklou v této lokalitě, tedy 850,- Kč/m2.  
Prorektor Hobst promítl na fólii mapu zájmového území a upřesnil, o které pozemky se jedná. 
V současné době se připravuje stavba mimoúrovňové křižovatky na ulici Hradecká. Výstavba 
bude  prospěšná i VUT, neboť se jedná o příjezdovou komunikaci k budově FCH a FEI na Pur-
kyňově 118. Investor musí vykoupit tyto pozemky, provést výstavbu komunikace, kterou předá 
Brněnským komunikacím, které se o ni dále budou starat. Doporučení Správní rady VUT prodat 
tyto pozemky za 550,- Kč je vzhledem k dalšímu využívání této komunikace i pro VUT akcep-
tovatelné.  
Prof. Němeček se omluvil z dalšího jednání. 
Jedná se o společnou investici města Brna, Technologického parku a Brněnských komunikací, 
které jsou a v budoucnu dále budou partnerskými organizacemi VUT. Následovala diskuse členů 
AS VUT, ve které byly vznášeny upřesňující dotazy na prorektora Hobsta.  
Prof. Hlavenka připomněl informaci rektora Vavřína na minulém zasedání AS VUT o nutnosti 
vykoupení pozemků v rozvojovém území VUT v areálu PPV cca 100 000 m2. Za jakou cenu 
bude muset VUT tyto pozemky vykoupit, bude zaručeno, že je nebude muset vykoupit za tržní 
ceny? Přes tyto obavy doporučil Akademickému senátu VUT akceptovat kompromisní návrh 
650 Kč/ m2. Tento návrh byl podpořen i navrhovatelem původně schválené ceny 850 Kč/ m2.   
Ing. Zmrzlý na závěr diskuse vznesl na senátory dotaz, zda jsou ochotni revokovat svoje rozhod-
nutí na dnešním zasedání. 
 
Hlasování o revokaci rozhodnutí UAS 2 z jednání AS VUT ze dne 29. 6. 1999: 
Kdo je pro revokaci UAS 2 z jednání AS VUT ze dne 29. 6. 1999 a přistupuje na odprodej po-
zemků za cenu 650,- Kč/m2? 
Pro – 5 hlasů 
Proti – 5 hlasů 
Zdržel se hlasování – 11 hlasů 
Návrh nebyl schválen. 
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Akademický senát VUT neschválil revokaci svého rozhodnutí UAS 2 z jednání AS VUT dne 
29. 6. 1999 vzhledem k tomu, že se necítil dostatečně informován o důvodech změny a zárukách 
reciprocity do budoucnosti. O revokaci tohoto rozhodnutí je AS VUT dále ochoten jednat na 
svém příštím zasedání až po získání všech možných informací, zejména jak je do odprodeje zain-
teresován Technologický park a jaké je stanovisko města Brna. Dále žádá o informaci, na zákla-
dě čeho byla určena předběžná cena za vykoupení pozemků v rozvojovém areálu VUT PPV. 
 
 
Ad 8) Různé 
"#Ing. Zmrzlý informoval o dopisu Dr. Jindřicha Bauera z Ústavu tělesné výchovy FEI VUT 

adresovaného ministru Eduardu Zemanovi ve věci zmanipulování výsledku konkurzního ří-
zení na místo pedagogicko-vědeckého pracovníka. Tento dopis byl zaslán předsedovi AS 
VUT na vědomí a bude uložen  v materiálech  AS VUT  k dispozici všem senátorům. 

"#Ing. Zmrzlý informoval o dopisu předsedy Rady vysokých škol ve věci ustavení RVŠ pro 
funkční období 2000 až 2002. RVŠ žádá o delegování zástupců VŠ ve lhůtě do 12. listopadu 
1999. Členové AS VUT se shodli v názoru, že o delegování nových zástupců v RVŠ rozhod-
ne nově zvolený senát. Vzhledem k tomu, že první zasedání RVŠ se uskuteční až v lednu 
2000 se AS VUT domnívá, že sdělení nových delegátů RVŠ do konce listopadu 1999 bude 
dostatečné. O tomto návrhu bylo hlasováno. 
Ing. Zmrzlý vznesl dotaz, kdo souhlasí s výše uvedeným návrhem projednání navržených de-
legátů VUT do RVŠ pro funkční období 2000 až 2002 nově zvoleným AS VUT? 
Hlasování: 
Pro – 21 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Návrh byl jednomyslně schválen. 
UAS 11 
Akademický senát VUT souhlasí s tím, že o schválení nově navržených delegátů do RVŠ pro 
funkční období 2000 až 2002 bude jednat nově zvolený Akademický senát VUT. 

"#Doc. Münsterová informovala o zasedání RVŠ, které se uskutečnilo dne 23. 9. 1999. Za nej-
důležitější považovala seznámit AS VUT s požadavkem RVŠ na senáty vysokých škol při-
pomínkovat Statut RVŠ, který je uveden v ročence RVŠ a na Internetu na adrese: 
http://rvs.upce.cz/nova/stale/progno/rplny.htm 
Připomínkování Statutu RVŠ je možné do 8. října 1999 na E-mailovou adresu RVŠ: 
arvs@ftvs.cuni.cz 
Členové AS VUT navrhli zaslat Radě vysokých škol dopis, ve kterém bude ke Statutu RVŠ 
vznesena závažná připomínka AS VUT, diskutovaná již při schvalování delegátů RVŠ pro 
současné funkční období, tj. že členství v  Radě vysokých škol je neslučitelné 
s akademickými funkcemi rektora, děkana, pak prorektorů a proděkanů. AS VUT se domní-
vá, že je nutné oddělit akademickou samosprávu od exekutivy vysokých škol. Dle názoru AS 
VUT by z důvodu bezprostřednější informovanosti VŠ mohlo být předsednictvo RVŠ slože-
no z předsedů akademických senátů vysokých škol. O tomto návrhu bylo hlasováno a byl 
jednomyslně schválen.  
Doc. Münsterová doporučila zaslat tento dopis předsedům AS všech vysokých škol v ČR na 
vědomí. Dopis bude přílohou č. 1 k zápisu z dnešního zasedání AS VUT. 

"#Ing. Zmrzlý požádal členy LK o vyjádření k připomínce Ing. Kozáka k možnému rozporu 
mezi zákonem a Statutem VUT, který se týká § 49, odst. 3  zákona č. 111/98 Sb. a čl. 7, odst. 
3 Statutu VUT. Mgr. Božek odpověděl, že není jasné, zda se student přihlásil do řádného při-
jímacího řízení. Pokud ano, pak čl. 7, odst. 3, písm. a) Statutu se na tento případ nevztahuje. 
Pokud požádal o přijetí mimo řádné přijímací řízení, vztahuje se k tomu čl. 7, odst. 3 Statutu 
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VUT. Toto ustanovení není v rozporu s § 49, odst. 3 zákona, protože tímto ustanovením se 
pouze umožňuje VŠ stanovit odlišné podmínky pro přijetí uchazečů, kteří absolvovali studij-
ní program nebo jeho část…. Statut VUT tyto odlišné podmínky stanovuje pouze pro případy 
uvedené v čl. 7, odst. 3 Statutu, na ostatní případy uvedené v § 49, odst. 3 zákona, se tedy 
vztahují podmínky běžné.   

"#Ing. Zmrzlý předal studentům zastoupeným v AS VUT Stanovisko studentské komory RVŠ 
k výkladu § 58 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, týkající se poplatků za studium, 
které bylo zasláno E-mailem předsedou SK RVŠ dne 21. 9. 1999. Stanovisko bude přílohou 
č. 2 k zápisu z dnešního zasedání. Doc. Münsterová sdělila, že na posledním zasedání před-
sednictva RVŠ informoval o tomto stanovisku předseda SK RVŠ Jan Morávek v přítomnosti 
zástupců MŠMT. Náměstek ministra Průša sdělil, že věc prošetřují jejich právníci a výsledek 
předsedovi SK RVŠ sdělí. Doc. Münsterová doporučila, aby si studentská část AS VUT tento 
výsledek vyžádala u předsedy SK RVŠ. 

 
 

 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 26. října 1999 v 8:00 hodin 

v zasedací místnosti děkana Fakulty stavební VUT, Veveří 95, I. poschodí. 
 

 Důvodem je stěhování rektorátu VUT do prostor nově zrekonstruované budovy na Antonínské 
a pozvání senátorů na otevření  nově rekonstruované budovy B na FAST, 

které proběhne ve 12:00 hodin. 
 

 
 
 
 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r. 
                                                                                                               předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
PŘÍLOHY: 
1. Dopis předsedovi Rady vysokých škol – připomínky ke Statutu RVŠ 

2. Stanovisko studentské komory RVŠ k výkladu § 58 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých ško-
lách, týkající se poplatků za studium 

 
 
 
 
Úkol 15.1/99 
AS VUT žádá vedení VUT, aby byl seznámen s počty studentů na akademický rok 1999/2000, 
které pro tento rok stanovilo kolegium rektora a s počty skutečně přijatých studentů na fakultách. 
Odpovídá: prorektor  Dub     Termín: 26. října 1999 
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Příloha č. 1 k Zápisu z jednání AS VUT č. 15/1999 ze dne 28. září 1999 
 
 
 
 
 
 
 
Vážený pan 
Doc. Ing. Ivan Wilhelm, CSc. 
předseda Rady vysokých škol 
Agentura RVŠ 
José Martího 31 
162 52  Praha 6 – Veleslavín 
 
 

V Brně 4. října 1999 
Čj:  AS - 9/9120/99 

 
 
Vážený pane předsedo, 

 
na základě informace členky předsednictva Rady vysokých škol Doc. Münsterové  o při-

pomínkování Statutu RVŠ Akademický senát VUT požádal své členy, aby se touto otázkou za-
bývali a eventuální připomínky zaslali sekretariátu RVŠ. Přímo na svém zasedání dne 28. září 
1999 přijal AS VUT tyto dvě připomínky ke Statutu Rady vysokých škol: 

$#Pro část druhou, čl. IV Členové rady – doplnění odstavce 3: „Členství v Radě vysokých škol 
je neslučitelné s funkcemi rektora, děkana, prorektorů a proděkanů“.  
Zdůvodnění: AS VUT se domnívá, že je nutné oddělit akademickou samosprávu od exekuti-
vy vysokých škol. Doporučení, které AS VUT dává Radě vysokých škol k úvaze je, aby 
z důvodu bezprostřednější informovanosti vysokých škol bylo předsednictvo RVŠ složeno 
z předsedů akademických senátů VŠ. Pokud je předseda AS VŠ členem kolegia rektora jako 
na VUT, pak je zajištěn systém přenosu informací oběma směry mezi akademickou samo-
správou (a její reprezentací - RVŠ) a vedením VŠ. 

$#Pro část třetí, čl. XIII. Poradní odborné orgány, odst. 2: AS VUT doporučuje, aby předsedou  
poradního odborného orgánu byl člen předsednictva nebo alespoň člen sněmu RVŠ. 

 
 S pozdravem 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r. 
                                                                                                                                předseda 
 
 
Na  vědomí: 
předsedům akademických senátů vysokých škol 
 
 
 
 
 


